
 
1 

P r o t o k ó ł  Nr VI/11 

 sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 13 czerwca 2011 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

 

 Obecni radni: 

1. Gryc Mieczysław   - zam. Narewka 

2. Kulesza Sławomir   - zam. Siemianówka 

3. Rowiński Jerzy     - zam. Lewkowo Stare 

4. Charkiewicz Aleksander  - zam. Eliaszuki 

5. Chlabicz Leon    - zam. Narewka 

6. Drewnowski Jan   - zam. Mikłaszewo 

7. Drozd Jerzy    - zam. Narewka 

8. Januszkiewicz Luba   - zam. Mikłaszewo 

9. Kalinowski Paweł   - zam. Nowe Masiewo 

10. Krasnopolski Mirosław  - zam. Narewka 

11. Niedźwiedź Andrzej Marcin - zam. Kapitańszczyzna 

12. Nieścieruk Paweł   - zam. Ochrymy 

13. Oniskiewicz Daniel   - zam. Siemianówka 

14. Sadowski Stanisław   - zam. Tarnopol 

15. Wierzchowska Halina  - zam. Zabłotczyzna 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj           - Wójt Gminy 

2. Skirko Dariusz    - N-czy N-ctwa Browsk 

3. Wappa Mikołaj    - Kierownik GOZ  

4. Stulgis Anna    - p.o. Dyrektora GOK 

5. Karpiuk Jadwiga   - Redaktor G. „Nad Narewką” 

6. Tomaszuk Grzegorz   - Dyrektor SP ZOZ w Hajnówce 

7. Pawluczuk Wiera   - Prezes OSM w Hajnówce 

8. Zubrycki Piotr    - sołtys sołectwa Babia Góra 
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9. Rejent Helena    - sołtys sołectwa Eliaszuki 

10. Kiczkaluk Włodzimierz  - sołtys sołectwa Grodzisk 

11. Dobrzyński Mirosław  - sołtys sołectwa Janowo 

12. Wojciechowski Jan   - sołtys sołectwa Leśna 

13. Ciełuszecki Jan   - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

14. Bondaruk Eugeniusz   - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

15. Filinowicz Alina   - sołtys sołectwa Stare Masiewo 

16. Marczuk Jan    - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

17. Łuksza Helena    - sołtys sołectwa Michnówka 

18. Trusiewicz Mirosława  - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

19. Opolska Elżbieta   - sołtys sołectwa Narewka 

20. Karpiuk Waldemar   - sołtys sołectwa Ochrymy 

21. Łuksza Zenaida   - sołtys sołectwa Olchówka 

22. Wróblewski Aleksy   - sołtys sołectwa Planta 

23. Suchodoła Witalis   - sołtys sołectwa Podlewkowie 

24. Szymaniuk Artur   - sołtys sołectwa Siemianówka  

25. Kajdewicz Krzysztof   - sołtys sołectwa Skupowo 

26. Witkowski Leszek   - sołtys sołectwa Tarnopol 

27. Wierzchowska Halina  - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady VI sesji Rady Gminy otworzył o godz. 12,05 Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc, który im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji w chwili 

otwarcia uczestniczyło 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał/ przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek 

obrad VI sesji. 

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 

Porządek obrad VI sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
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2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Gospodarka wodno – ściekowa na terenie gminy. 

4. Służba zdrowia w Gminie Narewka i powiecie. 

5. Informacja o działalności OSM Hajnówka na terenie Gminy Narewka. 

6. Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy w 2010 r. i sprawozdanie finansowe 

Gminy Narewka 

    a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

    b/ dyskusja, 

    c/ opinia Komisji Rewizyjnej, 

    d/ powzięcie uchwały. 

7. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

8. Zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

9. Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Łuka w Gminie Narewka. 

10. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka, 

    - uchwalenia regulaminu gminnego konkursu na „najestetyczniej urządzoną 

posesję i zagrodę”, 

    - trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

    - przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości, 

    - wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

    - zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

11. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między V a VI sesją 

Rady Gminy. 

12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

13. Wolne wnioski. 
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Do punktu 1 - przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc zwrócił się do 

radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z V sesji Rady Gminy. 

Do protokołu z V sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 14 głosami – za, go przyjęli. 

 

Do punktu 2 - wnioski i interpelacje radnych. 

 W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który zgłosił potrzebę 

wyrównania poboczy i drogi na Osowe w Siemianówce. Proponował zdarcie 

poboczy i podsypanie drogi. Poinformował, iż zawala się przepust na drodze do 

Bobrowskich. Wnosił o wyrównanie drogi do Stacji PKP w Siemianówce i 

wyrównanie parkingu przy Urzędzie Celnym w Siemianówce.  

Mówił o potrzebie wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych, gdyż 

istniejąca wysoka trawa stanowi zagrożenie bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Pytał, kiedy zostanie zakończona modernizacja ul. Łąkowej? Proponował 

ułożenie krawężnika przy tej ulicy po drugiej stronie istniejącego. Pytał, kiedy 

zostanie ukończona rozbudowa placu przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej w 

Siemianówce, gdzie nie ma jeszcze zejścia na wodę. Mówił, iż jest tam brudno, 

co nie stanowi dobrej wizytówki ośrodka i gminy. Stwierdził, iż podobnie jest 

na Starym Dworze, nie ma jak dojść do plaży. Pytał, skąd brać drewno, żeby 

rozpalić ognisko we wiacie ogniskowej? Mówił, iż zapowiadane było 

utworzenie kąpieliska strzeżonego. Pytał czy będzie utworzone? Po raz kolejny 

zgłosił potrzebę wymiany drzwi w remizie osp w Siemianówce. Wnosił o 

równanie drogi do Stanicy WOPR, gdzie po opadach deszczu są głębokie 

kałuże. 

2. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach proponował ponaglić 

Zarząd Dróg Powiatowych w zakresie przystąpienia do wykaszania poboczy 

dróg. Wnosił o wyrównanie drogi od „Pacanowa” do Michnówki, podsypanie 



 
5 

drogi od kwatery agroturystycznej „Bora Zdrój” do Skiepków i dojazdu do 

cmentarza w Lewkowie oraz o uprzątnięcie placu przy byłej szkole w Lewkowie 

Starym. 

3. Pan Andrzej Niedźwiedź – radny ze wsi Kapitańszczyzna wnosił o 

wyrównanie drogi Kapitańszczyzna – Kasjany i drogi do Wasiek /przez las/. 

4. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo poinformowała, iż 

przepust na drodze k. świetlicy w Mikłaszewie jest w gestii gminy i prosiła o 

jego odtworzenie. Wnosiła, o przyśpieszenie wykonania przepustów drogowych 

k. P. Trusiewicza i Biryckiego w Mikłaszewie. Proponowała przyjrzeć się 

spływaniu wody przy polu P. Siemieniaki w Mikłaszewie i jeśli jest taka 

potrzeba to pogłębić tam rów. 

5. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka zgłosił, iż zniszczony 

jest chodnik przy przystanku PKS w Narewce / przy drodze wojewódzkiej Nr 

687/ i wnosił o jego naprawę. 

6. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol zgłosił, iż na skrzyżowaniu 

drogi wojewódzkiej Nr 687 Lewkowo Nowe – Bondary z drogą do Tarnopola 

jest duży ubytek w nawierzchni drogi, który stwarza zagrożenie bezpieczeństwa 

ruchu drogowego i wnosił o naprawę drogi. Wnosił o uprzątnięcie terenu przy 

pomniku w Tarnopolu i odnowienie tego pomnika. 

7. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka stwierdził, iż już na posiedzeniu 

komisji zgłaszał potrzebę uprzątnięcia śmieci z terenu przy cmentarzu 

katolickim w Narewce i ustawienie tam kontenera i jak dotychczas nic w tej 

sprawie nie zostało zrobione. Uważa, że ten problem należy rozwiązać. Mówił, 

iż także na terenie Ośrodka Turystyczno – Rekreacyjnego na Starym Dworze nie 

ma porządku, jest nie wykoszone, co nie jest dobra wizytówką ośrodka. Jego 

zdaniem, jeśli pozyskaliśmy środki na taki bardzo ładny ośrodek to trzeba go też 

utrzymywać w odpowiednim stanie. Przekazał radnym do wglądu zdjęcia 

zrobione na OTRiK na Starym Dworze i zdjęcia terenu przy cmentarzu w 

Narewce. 
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8. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka wnosił o ustawienie 

tablicy ogłoszeń w okolicy punktu skupu mleka w Siemianówce. 

9. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce prosił o skoszenie trawy na boisku 

przy świetlicy w Skupowie i podsypanie drogi do Ochryciuka w Skupowie. 

10. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki poinformował, iż w 

budynku świetlicy w Michnówce jest grzyb, wnosił o jego usunięcie i 

wstawienie okna z możliwością jego otworzenia. Mówił, iż podsypana została 

droga Eliaszuki – Kordon, ale trzeba tak zrobić do Porosłego. Wnosił o 

podsypanie i wyrównanie drogi gminnej Eliaszuki – Lewkowo Stare, 

podsypanie drogi do Nowin, wykaszanie poboczy dróg. Zgłosił, iż mimo 

uzupełniania ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Lewkowo Stare – 

Suszcza, są one na niej cały czas i stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym. Wnosił o poprawę stanu nawierzchni tej drogi. Poinformował, iż na 

poboczu drogi powiatowej od Michnówki do skrzyżowania z drogą do Dąbrowy 

i przy drodze z Michnówki do Nowej Łuki są pozostawione gałęzie po 

wyciętych drzewach. Prosił o ich uprzątnięcie. 

Mówił, iż jeśli gmina kupiła już równiarkę to należy równać drogi żwirowe. 

11. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo prosił o informację na 

temat drogi z Masiewa do lasu i łąki prywatne. Pytał, kiedy będzie ona 

naprawiona? 

Na salę obrad przybyła Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna. 

 

Do punktu 3 - gospodarka wodno – ściekowa na terenie gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Tadeuszowi Kłosek – Prezesowi Wodociągów Podlaskich w celu 

poinformowania zebranych o gospodarce wodno – ściekowej na terenie gminy 

Narewka.  

Zabierając głos Pan Tadeusz Kłosek – Prezes Wodociągów Podlaskich 

poinformował, iż przedłożył wniosek w sprawie ustalenia taryfy dla zbiorowego 
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odprowadzania ścieków. Proponowana cena ścieków to 4,50 zł/m³ plus opłata 

stała – 5 zł miesięcznie. Każda z 20 gmin wchodzących w skład spółki jest 

księgowana oddzielnie. Na terenie gminy Narewka jest 50 km linii dla ścieków i 

120 km wodociągowej, co znacznie podraża koszty. Funkcjonują 3 

oczyszczalnie ścieków. Sam koszt energii elektrycznej to 118.400 zł. 

Wynagrodzenie pracowników od 2 lat jest na tym samym poziomie. W 

proponowanej cenie 4,50 zł, sama energia to 2,00 zł. Gdyby opracowywać 

taryfę dla samej Narewki byłaby ona w wysokości 1/3 ceny proponowanej. 

Urządzeń jest dużo i są one już przestarzałe, a w związku z tym pobierają dużo 

energii elektrycznej. Proponował, żeby ze środków budżetu gminy 

zainwestować w poprawę infrastruktury. Naprawę oraz wymianę pomp 

wykonują Wodociągi Podlaskie. 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który poinformował, iż w tym roku 

kolejna stacja wodociągowa zostanie zmodernizowana, gdzie będą nowoczesne 

urządzenia. W bieżącym roku zainstalowany też zostanie agregat prądotwórczy 

w Siemianówce i realizowana będzie inwestycja w zakresie kanalizacji 

sanitarnej w Siemianówce ze środków PROW. Kanał sieci sanitarnej 

zabezpieczy ujęcie wody. Do konkursu PROW zgłoszono też budowę 

kanalizacji sanitarnej we wsi Grodzisk i Gruszkach oraz doprowadzenie wody 

do kol. Chominoje. Będą też czynione starania, żeby w przepompowniach 

wymienić urządzenia na energooszczędne. Poinformował, iż podpisano już 120 

umów na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Do WFOŚiGW złożono wniosek 

o 2 mln zł dotacji na ten cel. Zostanie ogłoszony przetarg i być może jeszcze w 

roku bieżącym przydomowe oczyszczalnie ścieków będą budowane. Nie 

rozstrzygnięta jest jeszcze sprawa badań geologicznych do potrzeb budowy 

oczyszczalni, mają być robione na każdej posesji, gdzie będzie budowana 

przydomowa oczyszczalnia. 
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2. Pan Daniel Oniskiewicz  - radny ze wsi Siemianówka uważa, że należy 

podjąć działania w kierunku wymiany urządzeń na energooszczędne. 

Poinformował, iż są dwa programy pilotażowe, z których można pozyskać 

środki kanalizację. 

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu Pana radnego 

poinformował, iż właśnie 2 mln zł na przydomowe oczyszczalnie ścieków 

pozyskamy z takiego właśnie programu. 

 4. Pan Mirosław Dobrzyński – sołtys sołectwa Janowo mówił, iż mimo 

zapewnień, że w Świnorojach będzie odpowiednie ciśnienie wody w kranach w 

Świnorojach od godz. 18,00 do 21,00 nie ma wody i często też woda w kranie 

jest brązowa. 

5. Pan Tadeusz Kłosek – Prezes Wodociągów Podlaskich odnosząc się do głosu 

przedmówcy stwierdził, iż jeśli chodzi o ciśnienie wody to pracują na 

urządzeniach, które powierzył Urząd Gminy. Przy dużym rozbiorze wody na 

końcach linii może być mało wody. Na ciśnienie wody w kranach nie mają 

wpływu. 

6. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, iż zgłoszenie Pana sołtysa 

przyjmuje jako sygnał i będzie tą sprawę wyjaśniał. 

7. Pan Tadeusz Kłosek - Prezes Wodociągów Podlaskich mówił, iż przyczyna 

brudnej wody w kranach może być to, że ktoś kradnie wodę lub ktoś wcina się 

do sieci albo płukanie linii. 

 8. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki poinformował o 

potrzebie płukania linii wodociągowej w Michnówce i potrzebie ustawienia 

dodatkowych hydrantów p. poż. w Eliaszukach i Michnówce. 

9. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu przedmówcy 

poinformował, iż po przebudowie linia wodociągowa będzie płukana. 

10. Pan Tadeusz Kłosek – Prezes Wodociągów Podlaskich stwierdził, iż będą 

sprawdzać, dlaczego woda w kranach bywa brudna. Poinformował, iż jakość 
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wody z wodociągów jest dwukrotnie kontrolowana tj. przez Inspektora 

Sanitarnego i na ich zlecenie przez uprawnioną do tego firmę. 

11. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo poinformowała, iż 

przez dwie soboty na końcu Mikłaszewa nie było odpowiedniego ciśnienia 

wody w kranach. 

12. Pan Tadeusz Kłosek – Prezes Wodociągów Podlaskich w nawiązaniu do 

głosu przedmówcy stwierdził, iż wydajność studni jest jaka jest i taka sytuacja 

może się zdarzyć. 

13. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Masiewo mówił, iż w związku z 

nowymi budynkami mieszkalnymi wybudowanymi w Nowym Masiewie 

zachodzi potrzeba zamontowania jeszcze 2 hydrantów p. poż. 

14. Pan Tadeusz Kłosek – Prezes Wodociągów Podlaskich mówił, iż powołana 

została spółka komunalna, żeby w miarę sensownie prowadzić gospodarkę 

wodno – ściekową na terenach gmin. 

 Rada Gminy przyjęła informację o gospodarce wodno – ściekowej na 

terenie gminy. 

 

Do punktu 4 - służba zdrowia w Gminie Narewka i powiecie. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Grzegorzowi Tomaszuk – Dyrektorowi Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Hajnówce.  

Zabierając głos Pan Grzegorz Tomaszuk na wstępie podziękował za zaproszenie 

na sesję Rady Gminy. Poinformował, iż w Gminnym Ośrodku Zdrowia w 

Narewce jest 2 lekarzy tj. Pan Mikołaj Wappa i Pani Agnieszka Marzjan Stocka. 

Mówił, iż jest problem z pozyskaniem lekarzy do pracy w powiecie 

hajnowskim. Do Pana doktora Wappy jest zapisanych 1326 pacjentów, a do 

Pani Stockiej 1473. Ogółem – 2799. Prosił, żeby mieszkańcy gminy zapisywali 

się do miejscowych lekarzy, gdyż od tego zależy byt i funkcjonowanie ośrodka. 

Aktualna sytuacja demograficzna w powiecie hajnowskim jest niekorzystna, z 
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roku na rok ubywa pacjentów. W GOZ w Narewce funkcjonuje ponadto 

poradnia ginekologiczno – położnicza i gabinet fizykoterapii. Na terenie gminy 

funkcjonują także 2 Wiejskie Ośrodki Zdrowia tj. w Lewkowie Starym i 

Siemianówce. Ekonomia przemawia za tym, żeby one nie funkcjonowały, ale z 

uwagi na fakt, że Rada Gminy i Wójt Gminy pomagają w utrzymaniu ośrodków,  

istnieją. W każdym WOZ lekarz przyjmuje pacjentów w jednym dniu w 

tygodniu. Biorąc pod uwagę liczbę zapisanych pacjentów 1 lekarz na terenie 

gminy wystarczyłby. Podziękował za pomoc samorządu w utrzymaniu 

Ośrodków Zdrowia. Poinformował, iż realizują 3 programy w tym 1 z zakresu 

profilaktyki raka szyjki macicy. Bezpłatne badanie w tym zakresie obejmuje 

kobiety w wieku 25 – 59 lat i jest ono bardzo ważne, gdyż wczesne wykrycie 

raka i podjęcie leczenia daje pozytywne skutki. Co roku w Polsce na tą chorobę 

umiera 4 tys. kobiet. Uważa, że trzeba dotrzeć do każdej wsi, żeby badaniem 

objąć jak najwięcej kobiet. Prosił o współpracę w tym zakresie Urzęd Gminy, 

może użyczenie środka transportu. Badania przeprowadzane są w Hajnówce, ale 

można je też zorganizować w Narewce. Profilaktyka nic nie kosztuje, jest 

bezbolesna, a tak bardzo ważna. 

 Następnie głos zabrał Pan Mikołaj Wappa – Kierownik Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Hajnówce, który poinformował m. innymi, iż na terenie 

Gminy na bazie GOZ funkcjonuje gabinet stomatologiczny. Na terenie GOZ 

prowadzony jest też punkt poboru materiału do badań laboratoryjnych /1 raz w 

tygodniu/. W okresie od stycznia do końca maja br. w Gminnym Ośrodku 

Zdrowia udzielono 5.315 porad, w tym dzieci – 841, dorośli – 4309. Wizyt 

domowych – 165. Skierowań do poradni specjalistycznej wydano 431, do 

szpitala – 48. Gabinet ginekologiczno – położniczy funkcjonuje w co drugi 

czwartek. Udzielono tam 122 porady. W gabinecie fizykoterapii udzielono 1607 

porad. W WOZ w Lewkowie Starym udzielono ogółem 434 porady, w tym 43 – 

dzieci, 386 – dorośli, wizyt domowych – 5. Do lekarza specjalisty wydano 33 

skierowania, do szpitala – 2. W WOZ w Siemianówce udzielono 354 porady dla 
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osób dorosłych w tym 17 wizyt domowych. Wydano 15 skierowań do 

specjalisty i 2 do szpitala. Poinformował, iż jeśli jeden lekarz jest w Wiejskim 

Ośrodku Zdrowia to drugi lekarz w GOZ w Narewce przyjmuje wszystkich 

pacjentów 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który podziękował Panu Dyrektorowi SP 

ZOZ za „porządne” obłożenie GOZ w Narewce personelem medycznym. 

Poinformował, iż w tym roku wykonany został remont bieżący WOZ w 

Lewkowie Starym, GOZ jak i GOK i świetlica wiejskiej w Lewkowie Starym 

znajduje się na liście do termomodernizacji /wymiana stolarki, ocieplenie/. 

Pytał, czy to prawda, że szpital w Hajnówce będzie prywatyzowany? 

2. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka proponował, w związku 

z utrudnieniami przejazdu do Hajnówki ze względu na przebudowę drogi, 

utworzenie na terenie gminy Narewka, przynajmniej na okres wakacji, stacji 

pogotowia ratunkowego. 

3. Pan Michał Borowski – Sekretarz Gminy pytał, dlaczego od lekarzy 

rodzinnych z GOZ Narewka tak trudno uzyskać skierowanie na badanie krwi? 

4. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy pytał, czy w SP ZOZ 

w Hajnówce i GOZ w Narewce jest zakaz wyjeżdżania lekarzy do nagłych 

zgonów, gdyż zdarza się, że lekarz nie chce jechać, żeby stwierdzić zgon. 

Wobec tego czy musi do takich przypadków przyjeżdżać prokurator, czy lekarz 

rodzinny może stwierdzić zgon? 

5. Pan Sławomir Kulesza – Wiceprzewodniczący Rady Gminy, radny ze wsi 

Siemianówka wypowiadając się na temat funkcjonowania izby przyjęć w 

szpitalu w Hajnówce poinformował, czego był świadkiem, że osoba, która 

zgłosiła się na izbę przyjęć nie została przyjęta. Nie było tam lekarza, a 

pielęgniarka oceniła, że pacjent dobrze wygląda i odesłała do lekarza 

rodzinnego. Pacjent zemdlał i wtedy został przyjęty. Jest też tak, że pacjenta 

odsyła się na pogotowie. Pytał, czy jest taniej, jeśli do pacjenta przyjedzie 
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pogotowie? Stwierdził, iż innych uwag do funkcjonowania służby zdrowia nie 

ma. 

6. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka prosił o informację, 

gdzie mają jechać pacjenci, czy do Stacji Pogotowia w Hajnówce, czy na izbę 

przyjęć do szpitala? 

7. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna pytała, czy wizyty 

domowe są płatne, czy nie? 

8. Pan Grzegorz Tomaszuk – Dyrektor SP ZOZ w Hajnówce odnosząc się do 

głosów w dyskusji stwierdził, iż system ochrony zdrowia w naszym kraju jest 

skomplikowany. Prywatyzacja szpitala w Hajnówce to plotka, takiej propozycji 

nie było. Sytuacja ekonomiczna na dzień dzisiejszy nie zmusza do prywatyzacji 

i nie będzie do tego namawiał. Pogotowie to oddzielna firma. Na temat, czy 

Stacja Pogotowia powinna być w Narewce nie będzie się wypowiadał. Karetka 

pogotowia jedzie na sygnale i nie obowiązują ją światła. Baza stacji pogotowia 

funkcjonująca obecnie w kraju nie jest powiększana. System ratownictwa 

medycznego na terenie województwa zatwierdza wojewoda, następnie Minister. 

Na temat konkretnych przypadków na izbie przyjęć trudno jest rozmawiać. Izba 

przyjęć to przedsionek do oddziału szpitala, tam trafia pacjent ze skierowaniem 

na oddział, ale to nie znaczy, że zostanie on przyjęty. Lekarze specjaliści 

diagnozują pacjenta i mogą odesłać do domu. Pacjenci w nagłych przypadkach 

powinni zgłaszać się na oddział ratunkowy. POZ funkcjonuje w godzinach od 

8,00 – 18,00. Nocną świąteczną pomoc świadczy obecnie pogotowie, które 

wygrało przetarg, 

- lekarz rodzinny, jeśli wyda skierowanie na badanie nie płaci za to badanie, 

inaczej jest, gdy skierowanie na badanie wyda lekarz prowadzący prywatną 

praktykę, 

- po godz. 18,00 można zamawiać wizytę domową lekarza POZ. 

9. Pan Jan Marczuk – sołtys sołectwa Nowe Masiewo pytał, czy funkcjonuje 

jeszcze nr Tel. 111? 
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10. Pan Grzegorz Tomaszuk – Dyrektor SP ZOZ odpowiadając na pytanie Pana 

sołtysa stwierdził, iż nie funkcjonuje już nr Tel 111, jest inny numer. 

Poinformował, iż nie ma zakazu dla lekarzy wyjazdu do nagłych zgonów. Zgon 

stwierdza lekarz rodzinny, a jeśli po godzinach pracy lekarza to nocna 

świąteczna pomoc. Do stwierdzenia zgonu osoby nie zapisanej do lekarza SP 

ZOZ wysyła lekarza. Pogotowie stwierdza zgon, który nastąpi w trakcie 

czynności. 

11. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe mówił, iż na oddziale 

w szpitalu przeczytał ogłoszenie o rozprowadzanych cegiełkach. Pytał, czy 

cegiełki znowu wracają? 

12. Pan Grzegorz Tomaszuk – Dyrektor SP ZOZ odnosząc się do głosu 

przedmówcy poinformował, iż cegiełki były są i będą. Cegiełki sprzedaje 

Narodowy Fundusz Ochrony Zdrowia i uzyskane z tego tytułu środki wracają w 

postaci sprzętu. Przymusu kupowania cegiełek nie ma, jeżeli pacjent widzi 

potrzebę to wspiera służbę zdrowia. Ogłoszenie na oddziale to informacja dla 

pacjenta, że jest możliwość zakupu cegiełek. 

 Rada Gminy przyjęła informację o służbie zdrowia w Gminie Narewka i 

powiecie. 

 

Do punktu 5 - informacja o działalności OSM Hajnówka na terenie Gminy 

Narewka. 

 Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Wierze Pawluczuk – Prezesowi 

OSM w Hajnówce w celu poinformowania o działalności OSM Hajnówka na 

terenie Gminy Narewka. 

Zabierając głos Pani Wiera Pawluczuk na wstępie podziękowała za zaproszenie 

na sesję Rady Gminy. 

Poinformowała, iż Spółdzielnia Mleczarska w Hajnówce należy do średnich 

spółdzielni. Rocznie skupuje 47 mln l mleka z terenu powiatu hajnowskiego, 

bielskiego, siemiatyckiego, sokólskiego i białostockiego. Dostawców mają 
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1335, w tym od 412 odbierają z gospodarstw, od tzw. „zbiornikowców”, którzy 

stanowią 31 % ogółu dostawców, a dostarczają 67 % mleka. Dostawców mleka 

ubywa. Na terenie Gminy Narewka „zbiornikowcy” dostarczają 55 % ogółem 

skupowanego mleka. Dostawców mleka jest 51, w tym od 17 mleko jest 

zabierane z gospodarstw. Na terenie Gminy Narewka funkcjonują 3 punkty 

skupu mleka tj. w Eliaszukach, Narewce, Siemianówce i 3 punkty skupu u 

rolników /w Plancie, Lewkowie Nowym i Tarnopolu/. OSM w Hajnówce 

rozbudowuje się przy wykorzystaniu środków z Unii Europejskiej. Oddali do 

użytku kotłownię gazową, modernizowana jest serownia. Asortyment 

produktów został zmniejszony. Produkują twarogi, sery żółte i mają linie do 

produkcji mleka w proszku. Twarogi umieją produkować i otrzymują z tego 

tytułu nagrody i wyróżnienia. Zadłużeń nie mają, z kredytów bankowych nie 

korzystają. Należności płacą terminowo. Członkowie spółdzielni tworzą fundusz 

udziałowy, posiadają pomocowy fundusz pożyczkowy. OSM zatrudnia 190 

osób. Największą bolączką jest to, że zmniejsza się ilość dostawców mleka.  

O 3 % zmniejszyła się liczba dostawców. Produkcję mleka w obecnym czasie 

rozpoczyna niewielu rolników. Średnia cena skupu mleka to 1,15 zł/l /od 0,60 zł 

– 1,40 zł/. Punktów skupu mleka będzie ubywać, będą likwidowane. W chwili 

obecnej jest ich 53. 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol, który pytał, dlaczego 

OSM w Hajnówce nie produkuje śmietany? 

2. Pani Wiera Pawluczuk – Prezes OSM odpowiadając na pytanie Pana sołtysa 

stwierdziła, iż każda firma w swojej działalności powinna kierować się 

rachunkiem ekonomicznym. Zamówienia były niewielkie i żeby oszczędzać 

zrezygnowali z produkcji śmietany. U nich byłaby droższa niż u innych 

producentów. Zadecydowali, że będą produkować sery i twarogi. Mają też 

przerób serwatki, a zapasy mleka są proszkowane. 4 % skupionego mleka jest na 
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zaopatrzenie Hajnówki i Województwa Podlaskiego. 37 % produktów jest 

sprzedawanych za granicę. 

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy pogratulował Pani Prezes OSM 

uzyskanie lauru Podlaskiej Marki Roku. 

4. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, iż współpracuje z 

OSM w Hajnówce i ta współpraca układa się bardzo dobrze. Za mleko OSM 

płaci w połowie miesiąca lub wcześniej, jednak dużo podrożały środki do 

produkcji. Zwrócił się z prośbą, żeby cena skupu mleka była podwyższana. 

5. Pani Wiera Pawluczuk – Prezes OSM w Hajnówce w nawiązaniu do głosu 

Pana radnego stwierdziła, iż chciałaby tylko podwyższać cenę mleka, ale 

czasem te ceny muszą być i obniżone. Cena środków do produkcji wzrasta, a o 

ich poziomie decyduje sytuacja światowa i muszą się do tego dostosować, 

muszą też liczyć się z wynikiem ekonomicznym.  

 Rada Gminy przyjęła informację o działalności OSM Hajnówka na terenie 

Gminy Narewka. 

O godz. 14,00 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, która 

trwała do godz. 14,20. 

 

Do punktu 6 - sprawozdanie z realizacji budżetu gminy w 2010 r. i 

sprawozdanie finansowe Gminy Narewka. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia sprawozdania z 

realizacji budżetu gminy w 2010 r. i sprawozdania finansowego Gminy 

Narewka. 

 / wystąpienie Pana Wójta – zał. Nr 1, sprawozdania – zał. Nr 2 i 3 – w 

załączeniu / 

b/ W dyskusji głos zabrali: 

1/ Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który mówił, iż chyba 

żaden radny nie „czuje” jak są wydatkowane środki budżetu gminy. Pytał, w 
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jaki sposób Rada Gminy może wpływać na realizację budżetu i mieć wpływ na 

budżet roku 2012? 

2/ Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odnosząc się do głosu Pana radnego 

stwierdził, iż jedynym organem uchwałodawczym jest Rada Gminy i wszystkie 

kwestie dotyczące budżetu są w jej gestii i gestii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która kontroluje zgodność gospodarki finansowej budżetu z 

przepisami prawa. To Rada Gminy decyduje o kształcie budżetu. 

3/ Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy w nawiązaniu do 

głosów przedmówców stwierdził, iż to nie jest tak, że radni nie wiedzą, na co 

przeznaczane są środki. To Rada Gminy uchwala budżet i zmiany w budżecie. 

4/ Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, czy jest uchwała 

dotycząca procedury uchwalania budżetu gminy, w jaki sposób radni mogą 

zgłaszać do ujęcia w projekcie budżetu zadania i jakie jest kryterium ich 

uwzględnienia? 

5/ Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy opowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż jest uchwała Rady Gminy dotycząca procedury uchwalania 

budżetu. 

6/ Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż Rada 

Gminy uchwala budżet i zmiany w budżecie. Projekt budżetu jest omawiany i 

dyskutowany na posiedzeniu każdej komisji Rady Gminy. Jeśli radni mają 

pomysły to powinni je zgłaszać. 

7/ Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, iż jeśli Rada Gminy zgadza się z 

zapisami projektu budżetu i uchwali budżet jest on realizowany. Podkreślił, że 

radni powinni pamiętać, że nie są radnymi tylko swojego podwórka, a całej 

gminy. 

8/ Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna mówiła, iż 

sprawozdanie z realizacji budżetu gminy za 2010 r. i sprawozdanie finansowe 

były rozpatrywane na posiedzeniach komisji Rady Gminy. Proponowała 

zatwierdzić te sprawozdania. 
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9/ Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare mówił, iż na każdej sesji 

Rady Gminy zgłaszane są przez radnych wnioski i interpelacje, które również 

skutkują potrzebą wydatków z budżetu gminy, a plany wieloletnie skutkują 

przez wiele lat. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 5 kwietnia 2011 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Narewka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2010 rok. 

 / kserokopia uchwały – zał. Nr 4 – w załączeniu/ 

c/ Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Stanisławowi 

Sadowskiemu – Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej w celu przedstawienia 

opinii komisji w sprawie wykonania budżetu gminy za 2010 r. 

 /opinia zał. Nr 5 – w załączeniu/ 

Do przedstawionej opinii radni żadnych uwag nie zgłosili. 

d/ Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych /1 radny nie 

wziął udziału w głosowaniu/ Rada Gminy 14 głosami – za, O – przeciw,  

O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VI/48/11 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu 

- stanowiącą zał. Nr 6 

 

Do punktu 7 – udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

 Zgodnie z art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym /Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm./ komisja rewizyjna 

opiniuje wykonanie budżetu gminy i występuje z wnioskiem do rady gminy w 
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sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi. Wniosek w sprawie 

absolutorium podlega zaopiniowaniu przez regionalna izbę obrachunkową. 

 /uchwała Nr II-00322-31/11 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 25 maja 2011 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Narewka 

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2010 r. – zał. Nr 7  

– w załączeniu / 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Sadowski, po udzieleniu mu 

głosu przez przewodniczącego Rady Gminy, odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Narewka. 

 / wniosek – zał. Nr 8 – w załączeniu/ 

W dyskusji Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, jakie 

kontrole przeprowadziła Komisja Rewizyjna przed opracowaniem opinii nt. 

realizacji budżetu w 2010 r. i czy członkowie komisji zadali sobie trud 

sprawdzenia faktur? 

Odpowiadając na pytanie Pana radnego Pan Stanisław Sadowski – 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż opinia komisji została 

opracowana na podstawie przedłożonych komisji materiałów. Faktur nie 

sprawdzali. 

Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady. 

Przewodniczący obrad odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, Rada Gminy 

14 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VI/49/11 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

- stanowiącą zał. Nr 9 
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Zabierając głos Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy podziękował za udzielenie 

absolutorium i pozytywną roczną ocenę pracy wójta, pracowników urzędu i 

jednostek komunalnych. Deklarował dalszą pracę dla dobra mieszkańców gminy  

i zaprosił wszystkich do współpracy. 

 

Do punktu 8 - zmiany w budżecie gminy na 2011 r. 

 Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy w celu 

przedstawienia propozycji zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

Do przedstawionej propozycji zmian w budżecie gminy radni żadnych uwag nie 

zgłosili. 

 Przewodniczący obrad Pan Mieczysław Gryc poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VI/50/11 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r. 

- stanowiącą zał. Nr 10 

 

Do punktu 9 - uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części wsi Łuka w Gminie Narewka. 

 Wyjaśniając projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Łuka w Gminie Narewka Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy poinformował, iż projekt planu dotyczy terenu 

położonego w rejonie ulicy Leśnej w Nowej Łuce. Została przeprowadzona 

procedura związana z uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego i wszystkie podmioty zobligowane do uzgodnienia projektu 

planu ten projekt uzgodniły. Jest też zgoda Marszałka Województwa 

Podlaskiego o przeznaczeniu terenów leśnych na cele nieleśne. Projekt planu 
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jest zgodny ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Narewka. 

 Do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Łuka w Gminie Narewka żadnych uwag nie 

zgłoszono. 

 Przewodniczący obrad podał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Łuka w 

Gminie Narewka. W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 

radnych, Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się 

powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VI/51/11 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Łuka w Gminie Narewka 

- stanowiącą zał. Nr 11 

 

Do punktu 10 - Powzięcie uchwał. 

Wszystkie projekty uchwał w tym punkcie porządku obrad przedstawiał, 

wyjaśniał i uzasadniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie nadania 

tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka w dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka, który mówił, iż bardzo dobrze 

zna Posła na Sejm RP Pana Matwiejuka i uważa, że jest on bardzo dobrym 

fachowcem w dziedzinie prawa. Jego zdaniem należy zastanowić się, czy to 

dobry moment na nadanie tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka, czy 

nie zaszkodzimy mu przyznaniem tego tytułu, czy nie zostanie to odebrane, że 

działamy w trybie reklamy wyborczej. 

2. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka proponował, żeby 

wstrzymać się z nadaniem proponowanym w projekcie uchwały osobom tytułów 

Honorowego Obywatela Gminy Narewka. Mówił, iż osobiście nie odczuwa 
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oddziaływania tych ludzi na poprawę warunków życia w naszej gminie. 

Podkreślił, że osoby działają na naszym terenie bo mają w tym swój interes – 

Pani Maksymiuk ekonomiczny, a Pan Matwiejuk – polityczny. Uważa, że 

podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu trzeba przełożyć na inny termin, 

gdyż przed kampanią wyborczą byłaby to sugestia, zachęta. Przy głosowaniu 

projektu tej uchwały wstrzyma się od głosu. 

3. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż żaden 

członek Kapituły nie sugerował się działalnością polityczną osób 

proponowanych do nadania tytułu. Propozycja nadania tytułu została przez 

członków Kapituły pozytywnie zaopiniowana ze względu na działalność tych 

osób. 

4. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka uważa, że propozycja 

Pan Wójta nadania tym osobom tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka 

to rewanż za nagrodę otrzymaną przez Pana Wójta z Banku i za wspieranie go 

przez Pana Jarosława Matwiejuka w kampanii wyborczej. 

5. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu przedmowcy 

stwierdził, iż żadnych nagród osobiście od BS nie otrzymywał. 

 /wniosek Kapituły o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Narewka – zał. Nr 12 – w załączeniu/ 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka. W zarządzonym 

głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 14 głosami – za, 

O – przeciw, 1 – wstrzymujący się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr VI/52/11 

w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka 

- stanowiącą zał. Nr 13 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu gminnego 

konkursu na „najestetyczniej urządzoną posesję i zagrodę”. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr VI/53/11 

w sprawie uchwalenia regulaminu gminnego konkursu na „najestetyczniej 

urządzoną posesję i zagrodę” 

- stanowiącą zał. Nr 14 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr VI/54/11 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

- stanowiącą zał. Nr 15 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości. W zarządzonym głosowaniu, w 

którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O 

– wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr VI/55/11 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 16  
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 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr VI/56/11 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 17 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr VI/57/11 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

- stanowiącą zał. Nr 18 

 

 Na salę obrad przybył Poseł na Sejm RP Pan Robert Tyszkiewicz, którego 

powitał Pan Przewodniczący Rady Gminy. 

Zabierając głos Pan Robert Tyszkiewicz na wstępie podziękował za zaproszenie 

na sesję Rady Gminy i przeprosił w imieniu Senatora RP Pana Włodzimierza 

Cimoszewicza, że nie mógł on przybyć na sesję Rady Gminy Narewka. 

Następnie Pan Robert Tyszkiewicz przedstawił i omówił założenia programu 

„Zrównoważony Rozwój Regionu Puszczy Białowieskiej”, który sygnowany 

jest przez Pana posła i Pana Senatora. 

Mówił, iż ideą programu było to, żeby wykorzystać markę Puszczy 

Białowieskiej do pozyskania środków na rozwój powiatu hajnowskiego i chodzi 

o to, żeby na lata 2014 – 2020 zostały zapisane środki na dane cele. Projekt 

opiewa na ok. 70 mln Euro. Uzyskano pozytywną opinię Ministra Rozwoju 

Gospodarczego i jest duża szansa, że program ten będzie oficjalnym programem 
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rządowym. Poinformował, iż do 24 czerwca do WFOŚiGW należy przedstawić 

propozycję przedsięwzięć do projektu, a ze zgłoszonych przez gminy pow. 

hajnowskiego powstanie na początku lipca br. lista projektów kluczowych. Lista 

ta będzie podstawą do uzyskania dofinansowania w roku bieżącym i latach 

kolejnych. Program zyskał także zainteresowanie w Unii Europejskiej. 

Ostateczna kwota na realizację programu zostanie określona przez sumę kwot na 

poszczególne projekty. Jeżeli środki będą pozyskane będzie to skok 

inwestycyjny powiatu hajnowskiego. Prosił o wspieranie programu. Podkreślił, 

iż program przyciąga też innych inwestorów. 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Narewka stwierdził, iż programu 

„Zrównoważony Rozwój Regionu Puszczy Białowieskiej” jest to dobra idea, 

którą będzie wspierał. Mówił, iż ciszy fakt zainteresowania Pana posła budową 

przejścia granicznego w Siemianówce, prze które może być przesyłane m .in. 

drewno dla Ikei. Mówił, iż szkoda, że planowane 70 mln Euro można będzie 

wykorzystać tylko z wkładem własnym środków na poszczególne zadania. Ma 

nadzieję, że nie będzie to duży wkład własny, gdyż samorządy nie mają za wiele 

środków. Pytał, jak idą prace w zakresie budowy przejścia w Siemianówce? 

Mówił, iż projekt przejścia jest bardzo ładny. Stwierdził, iż w projekcie  

- programie nie widzi dofinansowania istniejącego przemysłu. Pytał, czy 

program nie będzie kartą przetargową dla ekologów do zamrożenia inwestycji i 

czy inwestycje będą miały rację bytu? 

Podziękował Panu Posłowi za przybycie na sesję Rady Gminy. Jako 

funkcjonariusz celny prosił o wsparcie w remoncie drogi do Urzędu Celnego w 

Siemianówce, gdyż droga ta jest wizytówką. 

2. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż w programie 

podkreślone są warunki sanatoryjne na naszym terenie i inwestowanie w 

przyszłość. Inwestowanie w przyszłość zaczyna się od rodzin. W programie nie 

ma inwestycji skierowanych do człowieka. Uważa, że trzeba tworzyć maleńkie 
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sanatoria rodzinne dla tych, którzy tu zamieszkują. Jeżeli ściągniemy tu więcej 

inwestorów nie będzie można powiedzieć, że są tu warunki sanatoryjne. 

Mówił, iż dobrze, że poszerzenie BPN schodzi na plan dalszy. Co do parku to 

jego zdaniem obracamy się w sferze pojęć wirtualnych, gdyż nie mamy pojęcia, 

jaka jest ochrona w BPN. Lasy Państwowe mają plany urządzeniowe i widać jak 

działają i chronią puszczę. BPN nie ma planu, wobec czego nie można 

powiedzieć czy się rozwinął, czy zubożał. Jego zdaniem ustawa o ochronie 

przyrody powinna zapewnić 10 letni okres porównawczy stanu ochrony w BPN. 

3. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka uważa, że większą uwagą 

należy zwrócić na programy z dofinansowaniem agroturystyki i projektów osób 

fizycznych, gdyż jest takie zapotrzebowanie. Podziękował Panu posłowi i Panu 

senatorowi za stworzenie programu. Mówił, iż lokalne środowisko jest 

nastawione na ekologię i np. inwestycje w zakresie budowy kanalizacji 

sanitarnej to także ochrona zasobów Puszczy Białowieskiej. Mieszkańcy naszej 

gminy chronią puszczę, a opał z Lasów Państwowych jest u nas najdroższy. 

Mógłby być stosowany 15 % upust, ale nie stosuje się tego. Mieszkańcy będą 

musieli chyba kupować węgiel. Drewno tańsze na teren naszej gminy jest już 

dowożone z innych rejonów. 

Podziękował Panu posłowi za przyjazd, życzył wybrania na następną kadencję i 

częstszego spotykania się. 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, iż inność tego programu 

polega na tym, że nie ma tu handlu terenem dla BPN. Potwierdził, iż do pracy w 

zakresie programu przystąpi z pełnym zaangażowaniem. Poinformował, iż na 

zadania realizowane w ramach programu z budżetu gminy będzie poniesionych 

15 % kosztów + koszty podatku WAT, który nie jest kosztem kwalifikowanym. 

Prosił Pana posła, żeby podjął odpowiednie działania, żeby uwzględniona 

została możliwość zadłużania się finansowego samorządów. Mówił, iż 70 mln  

na realizacje programu może być za mało. Za kolejne działanie uważa potrzebę 
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utworzenia funduszu gwarancji pożyczkowych dla inwestorów. Podkreślił, że 

potrzeb mamy wiele i będzie o tym mowa na posiedzeniach komisji rady gminy. 

5. Pani Halina Wierzchowska – podziękowała za inicjatywę stworzenia 

programu. Mówiła, iż aktualnie z innych programów wiele środków 

przeznaczanych jest na szkolenia i materiały szkoleniowe. Jako osoba 

prowadząca agroturystykę nie otrzymała żadnych środków na rozwój kwatery. 

Prosiła o stworzenie możliwości uzyskania dofinansowania przez 

kwaterodawców m.in. np. na kolektory słoneczne. Poinformowała, iż kwatery 

agroturystyczne na terenie Gminy Narewka są oblężone. W sezonie nie ma 

żadnego wolnego miejsca. Agroturystyczne Stowarzyszenie „Puszcza 

Białowieska” działa tak, żeby turyści tu zostali i przyjechali kolejny raz. Uważa, 

że dobrze byłoby, gdyby można było uzyskać dofinansowanie na powstanie 

nowych kwater i na rozwój istniejących. 

6. Pan Robert Tyszkiewicz – Poseł na Sejm RP poinformował, iż wystosował 

apel do władz Białorusi o jak najszybszą ratyfikację umowy o małym ruchu 

granicznym między Polską a Białorusią. Dzisiaj Konsul Republiki Białoruś 

ogłosił, że Białoruś ratyfikowała tą umowę. Ma nadzieję, że do końca br. mały 

ruch graniczny będzie. 

W nawiązaniu do głosów w dyskusji poinformował: 

- przejście graniczne w Siemianówce będzie realizowane ze środków Funduszu 

Szwajcarskiego. Prace w tym zakresie są z różnym natężeniem, ale będą 

kontynuowane. 

- rodzina to podstawa społeczeństwa i nie ma rozwoju rodziny, jeśli nie jest ona 

samodzielna ekonomicznie. Uważa, że trzeba budować solidne fundamenty 

ekonomicznego rozwoju rodziny. W programie całe działanie IV jest temu 

poświęcone, 

- jako drugie w hierarchii działań to wsparcie inwestycji o charakterze 

turystycznym i jeśli nie da się pozyskać środków indywidualnie proponował, 
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żeby łączyć siły i tworzyć wspólne inwestycje. Podziękował za pytania, słowa 

otuchy, poparcia. 

7. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk, który odnosząc się 

do wypowiedzi w sprawie sprzedaży drewna poinformował, iż nie jest tak, że 

lasy nie chcą sprzedawać drewna. Wystąpił o obniżenie bonifikaty na drewno do 

1 %. Drewno generalnie jest drogie, a jest wykupowane na zapas. Jako 

Nadleśnictwo robią wszystko, żeby zabezpieczyć drewno, nie sprzedają 

przedsiębiorstwom, a na rynek lokalny. Drewno jest dostępne w takiej ilości, 

jaką określi Minister. 

8. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, iż obniżka drewna jest od 

1 kwietnia, natomiast pozyskanie drewna do 30 marca. 

9. Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk odnosząc się do 

głosu przedmówcy stwierdził, iż pozyskanie drewna do 30 marca jest tam, gdzie 

ptaki mają swoje gniazda lęgowe, natomiast na innym terenie jest pozyskiwane i 

po 30 marca. Podkreślił, iż wszyscy chcemy chronić puszczę, ekolodzy chcą ją 

chronić systemem konserwatorskim. Mówił, iż zorganizowali konferencję na 

temat ochrony Puszczy Białowieskiej i zaprosili na nią także ekologów, lecz nie 

chcą oni dyskutować na ten temat z naukowcami. Stwierdził, iż w rezerwatach 

powoli robi się martwy las, a leśnicy są po to żeby puszczę zachować. Za stan 

lasu odpowiada nadleśniczy. 

10. Pan Robert Tyszkiewicz – Poseł na Sejm RP mówił, iż także Minister 

Środowiska jest zaniepokojony i zastanawia się, co robić z martwym drzewem. 

11. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż radni 

Rady Gminy Narewka też są za ochroną Puszczy Białowieskiej, ale za 

rzeczywistą. Mówił, iż martwe drewno w BPN to cmentarzysko i degradacja 

puszczy. 

Podziękował Panu posłowi za przybycie na sesję Rady Gminy i zobowiązał się 

do przystąpienia samorządu Gminy Narewka do programu „Zrównoważony 

Rozwój Regionu Puszczy Białowieskiej”. 
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Wspólnie z Panem Wójtem wręczył Panu Posłowi statuetkę wydaną z okazji  

20 - lecia samorządu – podziękowania za dotychczasową współpracę i złożył 

życzenia. 

12. Pan Robert Tyszkiewicz – Poseł na Sejm RP podziękował za statuetkę i 

życzenia. 

 O godz. 16,50 przewodniczący obrad ogłosił przerwę, która trwała do 

godz. 17,00 

 

Do punktu 11- sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między V a 

VI sesją Rady Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia sprawozdania z 

działalności Wójta Gminy w okresie między V a VI sesją Rady Gminy. 

 / sprawozdanie – zał. Nr 19 – w załączeniu/ 

Pan Wójt poinformował, iż złożona została skarga na organizację roku 

szkolnego, chodzi o Kluby Przedszkolaka. Do klubu przedszkolaka zostało 

zapisanych 23 dzieci, z których kilkoro najprawdopodobniej nie będzie 

dowożone przez rodziców do klubu. Przy takiej liczbie dzieci wystarczający jest 

1 klub. Zarzuca się, że zwolnienie dwóch nauczycieli będzie to zemsta 

polityczna. Ze względu na zmniejszającą się ilość dzieci zagrożeni są 

zwolnieniem kolejni nauczycieli i to ze statusem nauczyciela dyplomowanego. 

Pan Wójt poinformował również, iż 3 lipca na terenie naszej gminy odbędzie się 

inauguracja sezonu agroturystycznego z udziałem Ministra Rolnictwa. 

 

Do punktu 12 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. I tak: 
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- rozstrzygnięty już został przetarg na dostawę pospółki na naprawę dróg 

gminnych i na drogę na Osowe będzie też dowieziona. Wstrzymano się z 

wożeniem żwiru na drogi do czasu zakupu równiarki, 

- droga do Stacji PKP w Siemianówce zostanie wyrównana, ale nie da się tego 

zrobić w chwili obecnej, gdyż małą równiarką nie można jej wyrównać. Jak 

tylko zostanie zakupiona większa równiarka zostanie wyrównana, 

- parking k. PKP w Siemianówce nie jest na działce gminnej, mimo to, jeśli już 

będzie gminna równiarka zostanie wyrównany, 

- w sprawie wykaszania poboczy przy drogach powiatowych dzwonił już do 

Zarządu Dróg Powiatowych. Rozwiązaniem tego problemu byłoby zakupienie 

na mienie gminy kosiarki bijakowej i świadczenie dla ZDP tego rodzaju usługi. 

Gdyby zakupić taką kosiarkę byłaby ona wykorzystywana i na Starym Dworze i 

przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej w Siemianówce, a ponadto do wykaszania 

boisk sportowych we wsiach, 

- ulica Łąkowa w Siemianówce ma być ukończona do końca sierpnia br. 

Krawężników po drugiej stronie tej ulicy projekt nie przewiduje. Gdyby je 

ustawić byłby problem z odbiorem wód opadowych, 

- rozbudowa Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Siemianówce ma być ukończona 

do końca sierpnia br. Gdyby było więcej wody w zbiorniku wówczas pomosty 

spełniałyby swoją funkcję, 

- na sprzedaży drewna na ogniska mogą zarobić osoby fizyczne. Drewno na ten 

cel może być zakupione przez urząd, ale jak dopilnować, żeby nie było 

zabierane nieodpłatnie, 

- za sprzątanie przy Ośrodku Edukacji Ekologicznej odpowiada Pani Kierownik 

ośrodka, zostanie w tej sprawie przeprowadzona z nią rozmowa, 

- nie będzie utworzone kąpielisko strzeżone w roku bieżącym na Starym 

Dworze, gdyż strażacy nie mają jeszcze patentu ratownika, 

- na wymianę drzwi w remizie osp w Siemianówce w chwili obecnej nie ma 

środków, 
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- zostanie sprawdzone, czyją własnością jest droga do Stanicy WOPR, 

- do czasu zakupu większej równiarki drogi gminne będą równane małą 

równiarką także od „Pacanowa” do Michnówki, 

- zostanie podsypana droga od „Bora Zdrój” do Skiepków i dojazd do cmentarza 

w Lewkowie, 

- plac przy byłej szkole w Lewkowie Starym zostanie uprzątnięty, 

- droga Kapitańszczyzna – Kasjany i droga do Wasiek zostaną wyrównane, 

- przepust drogowy przy świetlicy wiejskiej w Mikłaszewie zostanie wstawiony, 

- wniosek o naprawę chodnika przy przystanku PKS w Narewce zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- wniosek o naprawę krzyżowania drogi wojewódzkiej Nr 687 z drogą do 

Tarnopola zostanie przekazany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- teren przy pomniku w Tarnopolu zostanie uprzątnięty, 

- teren przy cmentarzu katolickim w Narewce zostanie uprzątnięty i zostanie 

ustawiony kontener tylko trzeba go pozyskać, 

- na Starym Dworze jest wiele do zrobienia w zakresie porządku, ale był 

problem z pracownikami. W chwili obecnej jest już tam grupa ludzi do 

utrzymania obiektu w należytym porządku, 

- zostanie ustawiona tablica ogłoszeń w Siemianówce, 

- zostanie wykoszona trawa na boisku sportowym w Skupowie, 

- podsypana zostanie droga do Ochryciuka w Skupowie, 

- zostaną podjęte działania, aby rozwiązać problem zagrzybienia w budynku 

świetlicy w Michnówce, 

- na podsypkę dróg gminnych jest w budżecie gminy 29 tys. zł i tyle środków 

zostanie wydanych, później drogi będą naprawiane we własnym zakresie, 

- droga do Nowin zostanie podsypana, 

- wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Lewkowo 

Stare – Suszcza oraz o uprzątnięcie z poboczy gałęzi po wyciętych drzewach 

zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 
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- gałęzie z pobocza drogi Michnówka – Łuka powinna zabrać osoba, która 

wycinała drzewa. Przypomnimy jej o tym, 

- w przyszłym tygodniu na miejscu zostanie sprawdzony stan drogi w Nowym 

Masiewie do lasu i podjęta decyzja, co do jej naprawy. 

 Zabierając głos Pan Dariusz Skirko – Nadleśniczy Nadleśnictwa Browsk 

w Gruszkach stwierdził, iż wywozu drewna z lasu dokonuje albo firma 

odbierająca drewno, albo też mieszkańcy. Dokonał analizy wywozu drewna i 

jeśli będzie potrzeba naprawy dróg naprawią. Wywóz drewna to nie jest usługa 

świadczona przez nadleśnictwo. W okresie, gdy jest mokro starają się nie 

wywozić drewna. 

 

Do punktu 13 - wolne wnioski. 

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – radny ze wsi Kapitańszczyzna, który 

odczytał wniosek 13 radnych do Przewodniczącego Rady Gminy o utrzymanie 

pracy dwóch oddziałów klubu przedszkolaka w Narewce i Lewkowie Starym w 

roku szkolnym 2011/2011. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie, kto z radnych jest 

za przyjęciem wniosku i przekazaniem go Panu Wójtowi do realizacji. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, 13 radnych 

było za przyjęciem tego wniosku i przekazaniem go Panu Wójtowi,  

O – przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

2. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka wypowiadając się w 

kwestii funkcjonowania klubów przedszkolaka zwrócił do Pana Wójta z 

pytaniem, czy zdaje sobie sprawę z tego jak są krzywdzone dzieci na terenie 

Gminy Narewka? Mówił, iż godziny pracy klubów są niedogodne dla rodziców i 

jeśli utrzymujemy kluby to rodzice woleliby zapłacić 200 zł niż płacić 700 zł dla 

niani. Jako przykład podał Gminę Michałowo, gdzie rodzice dowożą dzieci i 

płacą po 200 zł, a dzieci są przyjmowane już od 2,5 roku życia. Uważa, że kluby 
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przedszkolaka lub przedszkole powinno być na terenie gminy i jego zdaniem 

jest to priorytet. Proponował zastanowić, czy zawieszenie działalności klubu 

przedszkolaka to rozsądne działanie. 

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, że posądza się go o coś, czego nie 

zrobił. Są 23 zgłoszenia dzieci do klubu przedszkolaka i przy takiej liczbie 

dzieci 2 oddziały nie powinny być, byłaby to niegospodarność. Jeżeli będzie 

więcej dzieci będą 2 kluby. W dzisiejszych czasach stan formalno –prawny 

pozwala na organizowanie zarówno prywatnych i społecznych placówek 

oświatowych, nie można wszystkiego adresować do samorządu. Proponował, 

żeby więcej analizować swoje wypowiedzi w danej kwestii. 

4. Pani Elżbieta Opolska – sołtys sołectwa Narewka, pytała, do kiedy można 

zapisywać dzieci do klubu przedszkolaka? 

5. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pani sołtys 

stwierdził, iż dzieci do klubu przedszkolaka można zapisywać. 

6. Pani Elżbieta Opolska – sołtys sołectwa Narewka prosiła o uzupełnienie 

ubytku w nawierzchni ul. Cichej w Narewce /k. posesji P. Wasilczyka/, 

ogrodzenie placu przy świetlicy środowiskowej w Narewce, uprzątnięcie 

kąpieliska przy moście /k. Grodziska/ i ustawienie tam kontenera na śmieci. 

Mówiła o potrzebie zajęcia się Panem Mikołajem Dubickim, który jest 

niewidomy. 

7. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna zwróciła się z prośbą 

do sołtysów o uporządkowanie tablic ogłoszeń w swoich wsiach, gdzie zdarza 

się, że wiszą jeszcze ogłoszenia sprzed kilku lat. Proponowała, żeby ustawić 

zakaz wywozu drewna z lasu drogą przez Janowo, gdyż przez to niszczona jest 

droga. Wnosiła o uporządkowanie poboczy dróg. 

8. Pan Mirosław Dobrzyński – sołtys sołectwa Janowo wnosił o wycięcie 

zakrzaczenia i wykoszenie trawy przy skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej Nr 687 

z droga do wsi Stoczek, gdyż istniejące zakrzaczenie ogranicza widoczność i 

stwarza zagrożenie bezpieczeństwa ruchu drogowego.  
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9. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe podziękował za 

pozytywne załatwienie wniosków zgłoszonych przez niego na poprzedniej sesji 

Rady Gminy. Mówił, iż mieszkańcy mają duże wymagania w stosunku do 

samorządu, a często sami nie realizują obowiązku, jakim opłacanie należności 

podatkowych czy to rolnego, czy też od nieruchomości.  

10. Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna wnosił o ustawienie tablicy 

ogłoszeń w Leśnej, wykoszenie trawy przy skrzyżowaniu w Leśnej i wymianę 

drzwi na przystanku PKS w Lesnej. 

11. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, jak wygląda 

sprawa odnalezienia sprawcy dewastacji elewacji budynku świetlicy w 

Siemianówce? 

12. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy, Kierownik 

Posterunku Policji w Narewce odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż elewacja budynku świetlicy w Siemianówce została już przez 

sprawców odnowiona. 

13. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka prosił o potwierdzenie 

lub zaprzeczenie pogłosek, że Pan Janowski ubiega się o przebudowę drogi 

wojewódzkiej w ramach środków na budowę lotniska w województwie 

podlaskim, a Pan Wójt o wybudowanie obwodnicy wsi Narewka. 

14. Pani Mirosława Trusiewicz – sołtys sołectwa Mikłaszewo podziękowała 

Panu Wójtowi za naprawę dróg. Prosiła o wymianę drzwi w świetlicy w 

Mikłaszewie. 

15. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach proponował, żeby sołtysi 

listę obecności podpisywali na koniec sesji, gdyż zdarza się, że wychodzą w 

trakcie sesji. 

16. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka w nawiązaniu do głosu 

przedmówcy stwierdził, iż czasem sytuacja wymaga wyjścia z sesji rady gminy. 
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17. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo wnosił o podsypanie 

piaskiem drogi za stodołami w Olchówce. Pytał, co z wyrównaniem drogi do 

Zamosza? 

18. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach wnosił o podsypanie 

drogi do łąk na obiekcie Łozowe. 

19. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka poinformował, iż już na 

posiedzeniu komisji zgłosił wniosek, żeby radni zaprzestali wyliczania dróg, 

które wymagają równania, czy podsypania. Uważa, że wnioski w tej sprawie 

należy przekazywać przewodniczącemu rady gminy, czy też Panu Wójtowi na 

piśmie.  

20. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo proponowała, żeby to 

pracownik Urzędu Gminy dokonywał przeglądu dróg i wówczas radni nie 

musieliby zgłaszać w tej sprawie wniosków. 

21. Pan Jan Marczuk – sołtys sołectwa Nowe Masiewo pytał, czy będzie 

kursował autobus do Masiewa i czy jest szansa na asfaltowanie ulicy w Nowym 

Masiewie? 

22. Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol prosił o ustawienie 

tablicy ogłoszeń w Tarnopolu. Podziękował za podsypanie dróg i wnosił o 

wyrównanie dróg równiarką. 

23. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo stwierdził, iż 

uzyskany przez Gminę Narewka Laur Gospodarności to zasługa wszystkich 

pracowników Urzędu Gminy i już na posiedzeniu komisji zgłoszony został 

wniosek o podwyżkę płac dla pracowników. Pytała, jaka jest sytuacja w tym 

zakresie? 

24. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy poinformował, iż chce wpisać budowę 

przedszkola w Narewce do programu sygnowanego przez parlamentarzystów 

Pana Roberta Tyszkiewicza i Włodzimierza Cimoszewicza „Zrównoważony 

Rozwój Regionu Puszczy Białowieskiej”. 
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25 Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka pytał, czy złożone już 

zostały propozycje zadań do ujęcia w programie „Zrównoważony Rozwój 

Regionu Puszczy Białowieskiej? 

26. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

stwierdził, iż propozycji zadań do programu jeszcze nie złożono. Będzie jeszcze 

spotkanie z Ministrem Środowiska i z wójtami z powiatu hajnowskiego. Do 

programu chciałby wpisać m.in. następujące zadania: 

- modernizacja 3 oczyszczalni ścieków, 

- przebudowa stacji wodociągowej w Siemianówce,  

- budowa kanalizacji sanitarnej przy Zbiorniku Wodnym „Siemianówka”, 

- wyciąg nart wodnych na Zbiorniku, 

- zakup 2 statków spacerowych /łódek/, 

- budowa pola golfowego z infrastrukturą, 

- fundusze inwestycyjne, 

- pompy ciepła dla obiektów użyteczności publicznej, 

- baterie solarne w tym i dla mieszkańców, 

- promocja gminy, 

- uzbrojenie terenu dla potrzeb inwestycyjnych, 

- budowa przedszkola, 

- modernizacja Zespołu Szkół, 

- budowa basenu otwartego przy Zespole Szkół. 

27. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka pytał, czy będzie ujęta 

też budowa budynku socjalnego przy stadionie w Narewce? 

28. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, iż to zadanie będzie również ujęte w programie wraz z 

modernizacją istniejącego budynku. 

Odnosząc się do głosów w wolnych wnioskach Pan Wójt poinformował: 

- ulica Cicha jest jeszcze na gwarancji i w ramach gwarancji wykonawca 

uzupełni istniejący tam ubytek, 
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- w przetargu wybrany został dostawca ogrodzenia posesji świetlicy 

środowiskowej w Narewce i plac będzie ogrodzony, 

- kąpielisko k. mostu kolejowego zostanie posprzątane, 

- sprawą Pana Dubickiego już się zajmowano. Opiekuje się nim siostra. Jest 

pismo sąsiadów i sprawa ponownie zajmie się GOPS, 

- tablice ogłoszeń we wsiach zostaną oczyszczone z zszywek przez 

pracowników zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych, 

- na drodze do Janowa jest zakaz ograniczenia do 8 ton i nie powinni tamtędy 

przejeżdżać cięższe samochody, 

- wniosek o wycięcie zakrzaczenia przy skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z 

drogą do Stoczka zostanie przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, 

- zostanie ustawiona tablica ogłoszeń we wsi Leśna, 

- wniosek o wykoszenie trawy przy skrzyżowaniu dróg w Leśnej zostanie 

przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- drzwi na przystanku PKS w Leśnej zostaną wymienione, 

- nieprawdą jest, że ubiega się o budowę obwodnicy wsi Narewka. Pieniędzy 

jest mało, więc ubiega się o modernizację drogi wojewódzkiej na odcinku od 

Planty do Zwodzieckiego, 

- nowe drzwi w świetlicy samorządowej w Mikłaszewie będą wstawione, 

- w budżecie roku bieżącego zapisane zostało, że nie będzie podwyżek płac 

pracownikom urzędu. Pracownikom zgodnie z regulaminem można przyznać 

nagrody, ale w związku z tym, że są inne pilne potrzeby płatnicze pracownicy 

na nagrody muszą poczekać, 

- droga za stodołami w Olchówce będzie podsypana, 

- droga na Zamosze zostanie podsypana, 

- stan drogi w Łozowym /z przejazdu kolejowego do P. Nieścieruka/ nie jest zły, 

- stan dróg żwirowych bardzo szybko się zmienia i gdyby pracownik Urzędu 

Gminy sprawdzał ich stan musiałby robić to bardzo często, 
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- jeśli jest potrzebny kurs autobusu do Masiewa umowa zostanie przedłużona, 

- asfaltowanie ulicy w Nowym Masiewie jest możliwe w roku bieżącym, jeśli 

pozyskamy na to zadanie dofinansowanie, 

- tablica ogłoszeń w Tarnopolu zostanie ustawiona. 

29. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy, który odczytał apel 

Posła Roberta Tyszkiewicza skierowany do władz Białorusi o jak najszybszą 

ratyfikację umowy o małym ruchu granicznym między Polską a Białorusią. 

Pytał, czy zdaniem radnych taki apel wystosować od naszej rady? 

30. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka uważa, że 

wystosowanie takiego apelu od rady gminy jest zbędne, gdyż każdy może sam 

osobiście przyłączyć się do tego apelu przez Internet. 

31. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, iż do programu „Zrównoważony 

Rozwój Regionu Puszczy Białowieskiej” można będzie też wpisać, jako zadanie 

powiatowe zakup szynobusu, który kursowałby z Hajnówki przez Siemianówkę, 

Świsłocz do Wołkowyska. 

32. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka w nawiązaniu do głosu 

Pana Wójta stwierdził, iż utworzenie kolejnego przejścia osobowego jest prawie 

niemożliwie i jego zdaniem nie należy się tym zajmować. 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie, czy wystosować 

apel do władz Białorusi w sprawie ratyfikacji umowy o małym ruchu 

granicznym. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 11 radnych, 9 radnych 

opowiedziało się za wystosowaniem apelu, 2 radnych było przeciw. 

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Mieczysław Gryc zamknął o godz. 18,20 obrady VI sesji Rady Gminy i 

podziękował zebranym za udział. 
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 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 19 załączników. 

 

Protokolant:                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                               Mieczysław Gryc 

podinspektor 

 

 

 

 

 

 

  


